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Západočeská univerzita přebírá soukromou Vysokou školu v Plzni

Plzeň - Na šest set studentů Vysoké školy v Plzni (VŠPL) může jásat. Od nového akademického roku přestanou platit
ročně zhruba třicet tisíc korun za školné. Škola se totiž stane součástí Západočeské univerzity (ZČU).
VŠPL se v roce 2001 stala první vysokou školou neuniverzitního typu v Česku, nabízející vzdělávání v bakalářských
zdravotnických programech. Dosud fungovala jako obecně prospěšná společnost. Nyní se stane fakultou zdravotnických
studií ZČU.
„Vznik už odsouhlasil akademický senát a v červnu jej má schválit akreditační komise, se kterou jsem už záležitost
projednal,“ říká rektor univerzity Josef Průša. Po spojení se počítá se zavedením magisterského studia na nové fakultě.
Jedním z impulsů ke spojení byla skutečnost, že VŠPL neměla letos jistou zhruba desetimilionovou státní dotaci na
provoz. „Při letošní návštěvě školy jsem nadhodil, že už jsou na tom tak dobře, že by se škola mohla stát součástí
univerzity. Zástupci školy toho využili. Tehdy jsem se dozvěděl o potížích s dotací,“ říká Josef Průša.
Rektor uvedl, že převzetí školy univerzitou může studentům přinést jen výhody. „Od 1. září nebudou platit školné. Nová
fakulta zatím zůstane v nynějších prostorách VŠPL na Severním předměstí. Časem bychom ji chtěli přestěhovat blíž k
sídlu univerzity,“ plánuje Josef Průša. V dosavadním chodu školy se bezprostředně po splynutí s univerzitou nic nezmění.
„Ale zástupci některých fakult už vidí možnosti spolupráce na nových studijních oborech. Například by se mohlo jednat
o obor inženýr zdravotnického zařízení,“ uvádí Průša.
Rektor se domnívá, že převzetí školy zvyšuje prestiž univerzity. „Je to oblast, jež nám jako skoro poslední chyběla. Počet
studentů fakulty by mohl výhledově vyrůst do tisíce,“ říká Průša. Za převzetí nemusela univerzita platit, ačkoliv se jedná
o soukromou školu. „U obecně prospěšné společnosti se o soukromém majetku nedá mluvit,“ připomíná Průša.
Ředitelka VŠPL Ilona Mauritzová míní, že univerzita dá škole možnost se rozvíjet. „V oblasti výzkumné i v oblasti tvůrčí.
A v neposlední řadě umožní zřídit navazují magisterská studia. To bychom sami těžko zvládali,“ konstatuje Mauritzová.
Proč se VŠPL nepokusila spojit raději s plzeňskou Lékařskou fakultou Univerzit Karlovy? „Na lékařské fakultě bychom
byli pouze ústavem a nikoliv samostatnou fakultou. Myslím, že v rámci Západočeské univerzity bude vzdělávání v našich
oborech zabezpečeno lépe. S lékařskou fakultou ale dobře spolupracujeme a chceme v tom pokračovat,“ říká Ilona
Mauritzová.

***

* Jaké nabízí obory Vysoká škola v Plzni všeobecná sestra porodní asistentka fyzioterapie ergoterapie radiologický
asistent zdravotnický záchranář


